
  پیگیری های هواشناسی 
برای توقف ساخت و ساز دانشگاه تهران

با اشاره به پیگیری  مدیرکل هواشناسی استان تهران 
موضوع ساخت و ساز در حریم ایستگاه هواشناسی موسسه 
سطح  در  ما  پیگیری های  تمام  به رغم  گفت:  ژئوفیزیک 
ملی و استانی، مراحل این ساختمان سازی طی ماه های 
گودبرداری عمیقی انجام شده و  گذشته ادامه داشت و 
گر قرار باشد که این بلند  زیرسازی ها در حال انجام است و ا
مرتبه سازی به نتیجه برسد، خطر تعطیلی این ایستگاه 
هواشناسی به علت بی استفاده شدن داده های آن وجود 
۸ آبان ماه مهدی چمران - رئیس  گزارش ایسنا  دارد. به 
شورای شهر تهران - از توقف ساخت و ساز به علت دریافت 
نکردن مجوز ساخت خبر داد. در پی این تصمیم مدیرکل 
هواشناسی استان تهران با اشاره به عملیات عمرانی در حریم 
ایستگاه هواشناسی موسسه ژئوفیزیک، از تداوم پیگیری ها 
برای جلوگیری از بلندمرتبه سازی در این حوزه خبر داد. 
مازیار غلامی افزود: ایستگاه هواشناسی موسسه ژئوفیزیک 
دانشگاه تهران دومین ایستگاه هواشناسی از نظر قدمت 
بعد از ایستگاه فرودگاه مهرآباد در پایتخت است، قریب به ۶۰ 
سال قدمت دارد و در ابتدا به صورت ایستگاه اقلیم شناسی 
و در حال حاضر به عنوان ایستگاه هواشناسی سینوپتیک 
فعالیت می کند. مدیر کل هواشناسی استان تهران با بیان 
اینکه این ایستگاه تنها ایستگاه هواشناسی در مرکز شهر 
گفت: در تهران پنج ایستگاه هواشناسی در  تهران است، 
کل  ، فرودگاه مهرآباد، اداره  شمیرانات )اقدسیه(، چیتگر
کید کرد:  مدیریت بحران و موسسه ژئوفیزیک داریم. وی تا
اندازه گیری کمیت های هواشناسی در مرکز تهران از بعد ملی 
و بین المللی مهم است چون داده ها پخش منطقه ای می شود 
و به عنوان ورودی مدل های پیش بینی مورد استفاده قرار 
می گیرد بنابراین ایستگاه هواشناسی موسسه ژئوفیزیک هم 
از نظرپایش جو و هم پیش بینی به ویژه در زمینه تشخیص 
مخاطرات هواشناسی اهمیت ویژه ای دارد. غلامی در بخش 
دیگری از صحبت های خود گفت: متاسفانه از پاییز سال 
قبل زمزمه هایی مبنی بر تصمیم دانشگاه تهران به ساخت 
هواشناسی  ایستگاه  مجاورت  در  بلندمدت  ساختمان 
ژئوفیزیک شنیدیم و پس از مدتی تبدیل به واقعیت شد. اولین 
نشانه ها را اوایل بهمن دیدیم و با مدیر موسسه ژئوفیزیک 
مکاتبه کردیم و از او خواستیم برای ساخت و ساز در حوالی 
کار را با رعایت استانداردهای  ایستگاه هواشناسی، این 
هواشناسی انجام دهند چون ساختمان بلندمرتبه می تواند 
روی اندازه گیری کمیت های هواشناسی تاثیر منفی بگذارد. 
به عنوان نمونه بر سرعت وجهت وزش باد موثر باشد و روی 
که روی ایستگاه هواشناسی  بارش و تابش تاثیر بگذارد چرا
سایه می اندازد و مانع می شود. مدیرکل هواشناسی استان 
تهران اضافه کرد: دو هفته بعد از نامه من به مدیر موسسه 
ژئوفیریک، سحر تاجبخش – رئیس سازمان هواشناسی – با 
دکتر محمد مقیمی - رئیس وقت دانشگاه تهران - مکاتبه 
کرد و از او خواستار رعایت استانداردهای هواشناسی در 
ساخت و ساز در حریم ایستگاه ژئوفیزیک شد. تا این موقع 
فعالیت عمرانی هنوز شروع نشده بود. اواخر اسفندماه 
ساخت و ساز آغاز و گودبرداری عمیقی انجام شد. در این 
شرایط مکاتبات در سطح ملی و استانی تداوم پیدا کرد و 
از مسئولان خواستیم به حفظ حریم ایستگاه هواشناسی 
کان پیگیری ها در سطح  موسسه ژئوفیزیک کمک کنند. کما
ملی و استانی ادامه دارد.  وی درباره رایزنی با شورای شهر برای 
رعایت استانداردها به منظور ساخت و ساز در حوالی ایستگاه 
هواشناسی ژئوفیزیک گفت: سه هفته قبل با ناصر امانی - 
عضو شورای شهر تهران - دیدار کردم و از او کمک خواستم تا 
در حوزه شهرداری پیگیری کنند تا بتوانیم مساله را حل کنیم. 
کید کرد: ما مخالف پروژه  مدیرکل هواشناسی استان تهران تا
دانشگاه نیستیم ولی معتقدیم ضمن رعایت استانداردهای 
هواشناسی فعالیت های عمرانی انجام شود اما دانشگاه تهران 
قصد ساخت سه بلوک ۲۵ طبقه ای را دارد این در حالیست 
که طبق استاندارد هواشناسی، فاصله افقی استاندارد از 
گر سازه ای  هر سازه ۱۰ برابر ارتفاع آن است. به عنوان نمونه ا
سه متر ارتفاع داشته باشد باید ۳۰ متر از محل ایستگاه 
، حداقل استاندارد  هواشناسی فاصله بگیرد البته این معیار
فاصله بین یک سازه تا ایستگاه هواشناسی است. غلامی در 
پایان اظهارکرد: پیشنهاد و درخواست ما از دانشگاه تهران 
این است که تغییرات در پروژه به گونه ای باشد که هم آن ها 
برنامه های عمرانی خود را پیش ببرند و هم استانداردهای 
اندازه گیری هواشناسی دچار خدشه نشود و اندازه گیری ها 

با خطا همراه نباشد. 

آرمان ملی– شفق محمدحسینی: بیش از چهل روز است 
ک نمی کنند.  که این ۵۳نفر دیگر سیاهی را از چهره های خود پا
چهلم شان با حضور دولتمردانی در خراسان جنوبی گذشت، 
، رویای دیدارشان را در خواب  که هیچکدام از این ۵۳ نفر
هم نمی دیدند. اما مرگ است که عزیزت می کند، آن هم در 
دل سیاه و تاریک معدنی در طبس. ۵۳ نفری که ۱۰۵ کودک 
بدون پدر را به یادگار گذاشتند؛ در تلخ ترین حادثه ای که 
خ داد، بعد از 4۳ معدنچی که در سال 9۶  در معادن ایران ر
در معدن زمستان یورت، براثر انفجار از بین رفتند. حالا اما 
مسئولان خبر از پلمب معدن زمستان یورت، همچنین معدن 
زغال سنگ شرق کلات، می دهند و وزیر تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی هم خبر از درخواست تعطیلی هفت معدن به قوه 
قضائیه را ارائه داده است. اقداماتی که دیرهنگام، اما از هیچ 
بهتر است. هرچند نه معدنچیان طبس زنده می شوند و نه 
قربانیان دیگر معادن کشور که در همه این سال ها، میان دود 
ک آرمیدند.  ، نفس کشیدن را از یاد بردند و به تلخی در خا و گاز
مراسم چهلم معدنچیان طبس، درحالی برگزار شد، که چند 
روز پیش از آن، پنجاه و سومین نفر هم پرکشید و رفت. اما 
بازماندگان هم وضعیت مناسبی ندارند. خیلی از معدنچیان 
همچنان دچار عوارض جسمی و روحی شدیدی هستند. 
چگونه می توان قربانیانی را فراموش کرد که در کنار هم و با هم، 
هر روز عرق می ریختند و نفس می کشیدند و ضربه به سنگ 
می زدند؟ از چهره های حاضر در مراسم چهلم معدنچیان 
طبس می توان به محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای 
 ، اسلامی، محمدجعفر قائم پناه معاون اجرایی رئیس جمهور
فرزانه صادق مالواجرد وزیر راه و شهرسازی، محمد اتابک وزیر 
صنعت، معدن و تجارت و احمد میدری وزیر تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی اشاره کرد. هرچند زخم مصیبت این ۵۳ خانواده 
ک است. بر اساس اعلام اداره صمت گلستان،  هنوز دردنا
کتول، رامیان،  ۱۶ معدن زغال سنگ در شهرهای علی آباد 
آزادشهر و مینودشت فعالیت می کنند و حدود ۲ هزار کارگر 
در این معادن مشغول کار هستند. اما تلخ ترین حادثه پیش 
که  از معدن طبس، مربوط به معدن زمستان یورت است 
در سال 9۶ به جان باختن 4۳ معدنچی انجامید. معدنی 
که به گفته حیدر آسیابی، رئیس کل دادگستری گلستان، به 
علت مسائل بهداشتی و ایمنی پلمب شد و پس از آن هم 
کلات این شهرستان تا زمان رفع  معدن زغال سنگ شرق 
که  نواقص ایمنی، بسته شد. انگار داغ معدنچیان طبس، 
همچنان برای خانواده ها و فرزندانشان تازه است، سبب شده 
تا وضعیت معادن زغال سنگ بررسی شود. حیدر آسیابی 
در ادامه گفت: پس از بروز حادثه تلخ ریزش معدن طبس به 
دادستان های شهرستان های علی آباد کتول، رامیان، آزادشهر 
و مینودشت ماموریت داده شد تا به صورت ویژه، وضعیت 
معادن زغال سنگ در این شهرستان ها را بررسی کنند. این 
درحالی است که احمد میدری، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
هم با بیان اینکه در بودجه امسال ردیفی در بحث ایمنی معدن 
تعریف شده، گفت: معادن زغال سنگ کشور از ۱۵ مهر امسال 
کنون مراجعه به ۶۷ معدن انجام  مورد ارزیابی قرار گرفته که تا
و درخواست تعطیلی هفت مورد به دستگاه قضا ارسال شده 
است. وی افزود: در سفر قبلی به این منطقه، تبعیض ناروا در 

پرداخت دستمزد در معادن طبس مشاهده شد و حالا یتیم 
شدن ۱۰۵ فرزند جای بحث دارد. 

  مرگ جمعی و نگاه ویژه 
، درباره کارگرانی  حسن صادقی، معاون دبیرکل خانه کارگر
که سال هاست در معادن و دیگر صنایع قربانی می شوند به 
»آرمان ملی« گفت: کار از دست نظارت و کنترل حوزه روابط کار 
گوار زنجیره ای درگیر  خارج شده است. مرتب ما با اتفاق های نا
هستیم. از معدن گرفته، تا صنعت ساختمان و... در صنایع 
گوار هستیم که  مختلفی که داریم، پی درپی شاهد حوادث نا
متاسفانه منتهی به فوت می شود. به طوری که حتی فرصت 
رسیدگی به همه آنها نیست، یکی تمام نشده، حادثه بعدی 
پیش آمده است. صادقی درباره حادثه تلخ طبس و قربانیان 
، تنها  آن اظهار کرد: سخن من این است که افراد دست اندرکار
اقدامشان درباره قربانیان معدن طبس بوده است، آن هم به 
سبب فضایی که درجامعه از بازتاب این خبرتلخ ایجادشد، و 
مقصرشناخته شدن کارفرما و عدم نظارت و بازرسی، به همین 
دلایل این حادثه به شکل ویژه موردتوجه واقع شد، که قابل 
 ، گرچه با توجه به جان سپاری این تعداد کارگر تقدیر است.  ا
این نوع خدمات هم در مقابل جان انسان چیزی نیست. 
بحث مستمری هایشان را برقرار کردند، آنها که خانه نداشتند 
را برایشان قرار شده که مسکن تهیه کنند. دیه ها را پرداخت 
می کنند و به لحاظ مسائل مالی به نظر می رسد که هم دولت 
و هم کارفرما توجه نسبتا خاصی را معطوف کرده است. شاید 
گر مورد دیگری  دلیلش هم این است که مرگ جمعی بوده و ا
بود شاید به این صورت مورد توجه ویژه قرار نمی گرفت. صادقی 
با اشاره به اینکه در طول ماه شاهد حوادث متعددی در 
صنایع مختلف هستیم که متاسفانه اغلب منجر به فوت کارگر 
می شود، اما به دلیل تک موردی بودن و گسترده نبودن، توجه 
لازم به آنها نمی شود، افزود: تصادف سرویس کارگران، حادثه 
ریزش در معدن شن شازند، اینها و حوادث بسیاری مشابه آن، 
اتفاق تلخی است که گسترده است و به طور زنجیره ای به هم 

وصل است. اما متاسفانه آنگونه که باید توجه نمی شود. معاون 
، مهم ترین عامل در کاهش حوادث ناشی  دبیرکل خانه کارگر
از کار را عدم نظارت و کنترل و سیستم به روزرسانی دانست 
و گفت: عملا فرد غیر مرتبط را به کاری می گماریم، که دانش 
آن کار را ندارد و حاصلش می شود حوادث زنجیره ای که در 
صنایع مختلف می بینیم. صنعت معدن و صنعت ساختمان 
ما پرحادثه ترین صنایع هستند. ما چه مکانیزم بازدارنده ای را 
برای اینها تعریف کردیم؟ عمده ترین مکانیزمش نظارت و کنترل 
است. آیا آمدیم اینها را طبقه بندی کنیم و اسمش را بگذاریم 
طبقه ویژه بازرسی، یعنی مرتبا ماهی یکبار بازرسی شود؟ این 
درحالی است که در جلسه علنی اول آبان ماه مجلس شورای 
کمیسیون های  گزارش مشترک  گزارش ایسنا،  اسلامی، به 
صنایع و معادن، اجتماعی و اصل نود )9۰( قانون اساسی در 
مورد حادثه انفجار معدن زغال سنگ پروده)۵( طبس توسط 
ح  زهرا سعیدی سخنگوی کمیسیون صنایع و معادن به شر
زیر خوانده شد: در این گزارش فقدان نظارت بر نقشه های 
تهویه معدن معدنجو، عدم انجام عملیات گاززدایی پیش 
از استخراج معدنجو، عدم نظارت موثر و اتخاذ سازوکار رفع 
قطعی ایرادات توسط بازرسان کار و کارشناسان بهداشت 
حرفه ای، عدم توجه به هشدار کارگران، ضعف نظام نظارتی 
وزارت صنعت، معدن و تجارت در حوزه معادن و صنایع معدنی 
و عدم ارائه آموزش های ایمنی لازم به کارگران معدن به عنوان 
موارد تخلف، سوءمدیریت و عدم اجرای وظایف قانونی محوله 
در حادثه انفجار معدن معدنجوی طبس عنوان شده است. 
ساعت از 9 شب گذشته بود، ۳۱ شهریورماه ۱4۰۳، درحالی که 
فرزندانشان برای آغاز سال تحصیلی آماده می شدند و زنان 
سفره نان را می گستردند، تا شام آخرین روز تابستان را میل 
کنند، خبر از انفجاری در دل زمین نداشتند، که ۵۳ نفر دیگر 
کنار این سفره های گسترده ننشستند. تصاعد آنی گاز متان، دو 
بلوک B,C را تحت تاثیر قرارداد و ۵۳ معدنچی، جان عزیزشان را 

در معدن تاریک گذاشتند و رفتند. 
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گــــزارش

اخبار کوتــــاه

 
تشکر و یک نظر

گر می شود  اول از روزنامه خوبتان تشکر می کنم در ضمن ا
گزارشی از وضعیت بازار لوازم خانگی تهیه کنید. چون خیلی 
از فروشندگان اجناس خود را نمی فروشند یا بعضی از آنها 
قیمت های آن را تغییر می دهند و با قیمت های نجومی به 

فروش می رسانند. 
سماوات از تهران

نرخ تزریقات
کز  مرا و  بیمارستان ها  درمانگاه ها،  در  تزریقات  خ  نر
ضمنا  است؟  متفاوت  یکدیگر  با  درمانی  بهداشتی- 
سال های گذشته بیماران به دلیل اینکه درمانگاه های 
خیریه ویزیت کمتری دریافت می کردند، ترجیح می دادند 
کز مراجعه کنند اما با تعرفه هایی که وزارت  به این گونه مرا
بهداشت تعیین کرده، برخی از پزشکان عمومی به خاطر 
کمتری می گیرند، اما ویزیت  رفاه حال بیماران ویزیت 
کم  که افراد  گونه ای تعیین شده  پزشکان متخصص به 
درآمد جامعه قادر نیستند برای مداوای بیماری شان نزد 

آن ها بروند. 
احمدوند از تهران 

                       88105007                 
روی خط آرمان ملی

درخواست تعطیلی هفت معدن کشور توسط وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی

بازنگری در وضعیت معادن، پس از مرگ 53 معدنچی طبس
؛ بازماندگان زخم طبس    105کودک محروم از پدر

 رگبار شدید در راه ١5 استان
 رئیس سازمان امداد و نجات با اشاره به 
هشدار سازمان هواشناسی مبنی بر رگبار شدید 
باران، گرد و غبار در نواحی مستعد و برف در 
ارتفاعات، از آمده باش امدادگران هلال احمر 
در ١۵ استان خبر داد. سازمان هواشناسی، 
خوزستان،  شمال  ایلام،  استان های:  در 
کرمانشاه، لرستان، کردستان، زنجان، گیلان، 
مرکزی،  غرب  چهارمحال  وبختیاری،  شمال 
آذربایجان شرقی،  آذربایجان غربی،  جنوب 
اردبیل و روز جمعه در شمال خوزستان، ایلام، 
کرمانشاه، کردستان، لرستان، همدان، مرکزی، 
گیلان،  اردبیل،  آذربایجان شرقی،  زنجان، 
مازندران، نوار غربی و شمال اصفهان و شمال 
استان های: چهارمحال وبختیاری، قزوین، البرز 
و تهران هشدار سطح نارنجی اعلام کرده است. 
محمودی بیان کرد: از هم وطنان درخواست 
داریم که به هشدارهای هواشناسی، سازمان 
راهداری  و نهادهای امدادی توجه کنند و از 
تردد در ارتفاعات و اتراق در حاشیه رودخانه ها 
هم وطنان  است،  گفتنی  کنند.  خودداری 
شماره  با  می توانند  مشکل  بروز  صورت  در 
تماس ندای امداد ۱۱۲ هلال احمر به صورت 

شبانه روزی تماس بگیرند. 

موتورسیکلت عامل نصف 
مرگ ومیرهای رانندگی 

در  بزرگ  تهران  راهور  پلیس  جانشین   
)ساماندهی   ۱۰ ح  طر اجرای  خصوص 
موتورسواران( توضیحاتی ارائه کرد. سرهنگ 
بهرام آبادی به ایلنا گفت: با توجه به مشکلاتی 
کلانشهر  که در حوزه تردد موتور سواران در 
تهران است و تردد بیش از 4میلیون موتورسوار 
در سطح معابر شهری تهران که دارای تخلفاتی 
هستند که برای مردم خوشایند نیست و باید 
اصلاح شود. سرهنگ بهرام آبادی در ادامه 
اول سال جاری  ماه  پلیس در شش  افزود: 
تعداد ۱4۰نفر از جانباختگان در شهر تهران 
کبان و یا  در حوزه راهور را 4۷درصد آن را را
ترک نشینان موتورسواران به خود اختصاص 
داده که متاسفانه آماری ناراحت کننده است 
که در این راستا از دی ماه ۱4۰۲در خصوص 
ساماندهی موتورسواران طرح۱۰ آغاز گردیده که 
چند ماموریت مهم آن شامل ایجاد واحد ویژه 
با موتورسواران متخلف - اعمال قانون و توقف 
ک و اعمال قانون به  ساعتی - رفع اثر پوشش پلا
مبلغ ۷۰۰هزارتومان و در صورت مخدوش کردن 
ک برابر بند ۷۲۰ قانون جرایم  و یا تغییر اعداد پلا
رانندگی موتورسیکلت توقیف و مالک به مراجع 

قضائی معرفی می گردد. 

 بازنگری درمحدودیت 
واردات دارو 

بازنگری  از  دارو،  و  غذا  سازمان  رئیس   
مواد  واردات  محدودیت  فهرست  ابلاغ  و 
هدف  با  داخل  تولید  دارای  دارویی  اولیه 
حمایت از تولیدکنندگان داخلی و تأمین به 
موقع این اقلام پس از ۸ سال خبر داد. سید 
حیدر محمدی افزود: این بازنگری با هدف 
اولویت دهی به تأمین مواد اولیه از منابع داخلی 
و تقویت زنجیره تأمین دارو در کشور انجام شده 
است. بر این اساس، واردات مواد اولیه ای که 
دارای مشابه داخلی هستند، تنها در صورت 
تامین  امکان  عدم  بر  مبنی  کل  اداره  تأیید 
و در چارچوب  تولیدکننده داخلی  از سوی 
سقف های تعیین شده مجاز خواهند بود. وی 
این اقدام را نقطه عطفی در حمایت از صنعت 
کید  تولید مواد اولیه دارویی کشور برشمرد و تا
کرد: شرکت های تولیدکننده دارو ملزم به ارسال 
مستندات و دریافت مجوز از سامانه تیتک 
پیش از اقدام به واردات خواهند بود. رئیس 
سازمان غذا و دارو تصریح کرد: تمامی مراحل 
گمرکی در  ، معافیت های مالیاتی و  تأمین ارز
چارچوب همین سقف های تعیین شده انجام 
می شود و اطلاعات دقیق و به موقع شرکت ها 
کلیدی در تصمیم گیری اداره کل دارو  نقش 
در خصوص تأمین مواد اولیه داشته و هرگونه 
مغایرت در این اطلاعات با مسئولیت شرکت 

خواهد بود. 

مشکلی با نانواها نداریم
احمدقیومی، فرماندار تهران درباره تخلفاتی 
که در برخی نانوایی ها صورت می گیرد، گفت: 
که نانواها قشر زحمتکش  نگاه ما این است 
ما  حال  کمک  همیشه  که  هستند  شریفی  و 
بوده اند. اما بعضا گاهی اوقات پیش می آید که 
تخلفاتی هر چند اندک صورت می گیرد که در 
این زمینه هم تعزیرات حکومتی پیگیر است.  
فرماندار تهران درباره تخلفات نانوایی ها و قطع 
پایتخت  نانوایی های+متخلف  آرد  سهمیه 
گفت: نانواها جزو شریف ترین اصناف ما هستند 
و در همه حال همراه و همگام مردم بودند. وی 
کرد: ما مشکل خاصی در این زمینه  تصریح 
نداریم، تصریح کرد: خیلی شفاف کار در حال 
که اجرا شد و  انجام است و با این سیستمی 
کارت خوان هایی که در اختیار نانواها قرار گرفت 
که انجام می شود سهمیه  کنشی  براساس ترا
آرد برای نانوایی ها تنظیم می شود و خیلی 
دقیق موارد در حال بررسی است. در حالی که 
قبل از اینکه این سیستم راه اندازی شود بعضا 
موضوعاتی وجود داشت اما الان با استفاده از 
این سیستم همه چیز کاملا مشخص است و 
براساس آن به نانوایی ها سهمیه تعلق می گیرد.

*یکی از مهم ترین دلایل آمار بالای 
به  رانندگی،  تصادفات  براثر  فوتی ها 
گفته کارشناسان به دلیل ناایمنی برخی 
جاده های کشور است. قطعا شناسایی 
نقاط حادثه خیز در جاده های کشور 
چشمگیری  کاهش  سبب  می تواند 
در  که  باشد  تصادفاتی  میزان  از 
سال های اخیر سبب ایجاد وضعیت 
نگران کننده ای شده است. در همین 
حسینی،  سیدتیمور  سردار  راستا، 
وند اصلاح  رئیس پلیس راهور فراجا ر
و ایمن سازی نقاط حادثه خیز را کُند 
گفت: حدود ۶  کرد و به ایرنا  زیابی  ار
هزار نقطه حادثه خیز دیگر در جاده ها 
و معابر شهری کشور وجود دارد و در ۲ 
سال اخیر فقط ۳۰ درصد نقاط حادثه 
خیز جاده های کشور ایمن سازی شد. 
جزئیات  تشریح  به  حسینی  سردار 
ایمن سازی نقاط حادثه خیز پرداخت 
و توضیح داد: ۲ سال پیش با وزیر راه 
و شهرسازی سابق توافق کرده بودیم 
تا نقاط حادثه خیز را شناسایی کنیم 
نقاط  این  اصلاح  و  رفع  به  نسبت  تا 
وند ایمن سازی این  اقدام شود اما ر
نقاط با حجم نقاط حادثه خیز تناسبی 
در  اینکه  بیان  با  وی  است.  نداشته 
مجموع در ۲ سال اخیر تنها ۳۰ درصد 
نقاط حادثه خیز اصلاح و ایمن سازی 
 ۸۸۷ فقط  کنون  تا کرد:  اضافه  شد، 
نقطه حادثه خیز به عنوان اولویت های 
اصلی برای کاهش تصادفات شناسایی 
شده است. رئیس پلیس راهور فراجا 
با اشاره به وجود حدود ۶ هزار نقطه 
حادثه خیز در جاده ها و معابر شهری 
، تصریح کرد: این وضعیت بحرانی  کشور
نشان می دهد که اقدامات لازم برای 
رفع این مشکلات با سرعت کافی پیش 
نمی رود. به گفته سردار حسینی، تاخیر 
در رفع نقاط حادثه خیز نه تنها جان 

هزاران نفر را به خطر می اندازد بلکه 
جامعه  بر  نیز  را  هنگفتی  هزینه های 
ود وزارت  تحمیل می کند. انتظار می ر
راه و شهرسازی و شهرداری ها با جدیت 
ع پرداخته و با  بیشتری به این موضو
سرعت عمل بالا برای رفع این نقاط 
کید بر اینکه جان  اقدام کنند. وی با تا
برخوردار  بالایی  اهمیت  از  انسان ها 
مسئولان  ویژه  توجه  نیازمند  و  بوده 
بهسازی  و  نگهداشت  گفت:  است 
راه های موجود و رفع نقاط حادثه خیز 
در کاهش تصادفات و تلفات جاده ای 
تأثیر بسزایی دارد. به گفته مقام ارشد 
، در حالی که برخی  پلیس راهور کشور
ح های رفع نقاط حادثه خیز به  از طر
توجه  باید  اما  وند  می ر پیش  کندی 
داشته باشیم که راه، یکی از سه عامل 
اصلی در تصادفات است. این موضوع 
نقلیه  وسیله  و  انسان  نقش  کنار  در 
کاهش آمار  تأثیر زیادی بر افزایش یا 
سوانح رانندگی دارد. سردار حسینی 
بار دیگر با اشاره به اینکه در حادثه 
کشته   ۱۱ تلخ محور همدان- ساوه با 
و ۵ مصدوم ۵۰ درصد تقصیر با ایمنی 
کید کرد: این مسئله  راه بوده است، تا
اهمیت بهسازی راه ها و تجهیز جاده ها 
از پیش نشان می دهد. وی  را بیش 
تجهیز  راه ها،  بهسازی  کرد:  تصریح 
ایجاد  آسفالت،  ترمیم  ایمنی،  علائم 
کننده های  نقاط امن و استفاده از جدا
مسیر از اقدامات ضروری برای کاهش 
تجهیز  همچنین  است  تصادفات 
و  هوشمند  دوربین های  به  جاده ها 
بهبود  برای  مالی  منابع  از  استفاده 
وضعیت راه ها باید مورد توجه جدی 
قرار گیرد. به عنوان مثال، استفاده از 
ل  فناوری های نوین در نظارت و کنتر
و رفع  ترافیک می تواند به شناسایی 

ک کمک کند.  نقاط خطرنا

اجتماعی  تأمین  سازمان  سرپرست   
اجرای  در  سازمان  این  اهتمام  از 
احکام  صدور  و  متناسب سازی  ح  طر
بازنشستگان در آبان ماه خبر داد و گفت: 
در حال تأمین منابع لازم و تمهیدات 
قانونی هستیم. مصطفی سالاری در جمع 
کانون عالی بازنشستگان این سازمان در 
گیلان افزود: با توجه به تصریح  استان 
ح متناسب سازی  قانون در اجرای طر
برای سایر سطوح، تلاش داریم سازوکاری 
نیز  حداقل بگیران  به  پرداخت  برای 
داشته باشیم. وی در خصوص موضوع 
متناسب سازی با توضیح وضعیت سازمان 
به لحاظ درآمد و هزینه گفت: تا پایان سال 
برای اجرای تعهدات جاری سازمان با 
چالش های تأمین مالی مواجهیم. با این 
حال تلاش داریم تا با مساعدت سران قوا 
و با استفاده از سایر روش های تأمین 
مالی از جمله تسویه رقم باقی مانده از 
ردیف رد دیون دولت به سازمان که در 
پیش بینی  جاری  سال  بودجه  قانون 
شده، موضوع متناسب سازی  را اجرایی 
کنیم. سرپرست سازمان تأمین اجتماعی 
کید بر پیگیری ویژه وزیر تعاون، کار  با تأ
و رفاه اجتماعی و تلاش سازمان برای 
اظهار  ح متناسب سازی  طر اجرای 
قانون  تصریح  به  توجه  با  داشت: 
 » »ر بند»۲«؛ جز  متناسب سازی ذیل 
۲۸ قانون برنامه هفتم بر اجرای  ماده 
ح متناسب سازی برای سایر سطوح،  طر
هزینه اجرای این طرح برای سایر سطوح 
در سازمان تأمین اجتماعی، بالغ بر ۱۰ 
گر بخواهیم  هزار میلیارد تومان است و ا
برای حداقل بگیران نیز به منظور حفظ 
باشیم،  داشته  پرداختی  خرید  قدرت 
ح بالغ بر 4۰ هزار میلیارد  هزینه اجرای طر
رویکرد  تبیین  با  تومان است. سالاری 
این سازمان در موضوع توسعه خدمات 
بیمه  موضوع  در  یادآورشد:  درمانی 

باشیم  داشته  توجه  باید  هم  تکمیلی 
مختلف  تعهدات  و  خدمات  میان  در 
سازمان آنچه اولویت دارد، پرداخت به 
موقع مستمری و تأمین درمان است؛ لذا 
این دو وظیفه اصلی موضوع عمده تمرکز 
سازمان است. با این حال در موضوع بیمه 
تکمیلی در تلاشیم تا با ارتقای بسته بیمه 
پایه، بخشی از هزینه های بیمه تکمیلی 
را در بخش بیمه پایه جبران کنیم. وی 
افزود: همزمان تلاش می کنیم تا به سمت 
حرکت  درمان  هزینه های  کردن  صفر 
کنیم و البته این راهبرد مستلزم اجرایی 
شدن موضوعاتی نظیر پزشک خانواده و 
نظام ارجاع و البته همراهی سایر نهادها 
کید رئیس جمهور در  است و با توجه به تأ
موضوع پزشک خانواده، می کوشیم تا این 
رویکرد را با جدیت دنبال کنیم. سالاری با 
اشاره به وجود احکامی در لایحه بودجه 
به  دولت  بدهی  تسویه  بر  مبنی   ۱4۰4
سازمان تامین اجتماعی از پیگیری و ارائه 
پیشنهادهایی ذیل این دو لایحه خبر داد 
ح های  خدمات رفاهی نظیر  و در مورد طر
ح کرامت رضوی گفت: تلاش می کنیم  طر
تا با بازنگری این طرح ها به سمت توسعه 
عادلانه تر این خدمات حرکت کنیم. در 
تا در  موضوع تسهیلات نیز در تلاشیم 
تعامل با بانک رفاه، ظرفیت تسهیلات 
را از حیث عددی افزایش دهیم. وی با 
کید بر اهمیت سوددهی در شرکت های  تأ
سرمایه گذاری سازمان گفت: در موضوع 
مداخله  چالش،  مهم ترین  »شستا« 
افراد ذی نفوذ است. لذا در تلاشیم تا در 
فرآیندی شفاف، با ارزیابی افراد توانمند در 
چند سطح تعریف کنیم و به نحوی عمل 
که با توجه به اهمیت سوددهی،  شود 
اعمال سلیقه های شخصی تا حد امکان 
کاهش یابد و سهم شستا در تأمین منابع 
سازمان را که در شرایط فعلی بسیار کم 

است، افزایش دهیم. 

 رئیس پلیس راهور اعلام کرد؛ 

 ۶ هزار نقطه حادثه خیز در جاده های کشور
سرپرست سازمان تأمین اجتماعی خبرداد: 

صدور احکام متناسب سازی بازنشستگان در آبان 


